
Mārupes novada pašvaldības  

Izglītības un jaunatnes konsultatīvās padomes sanāksmes 
PROTOKOLS Nr. 1/2024 

 

DATUMS: 2024. gada 20. februāris 

SĒDE SĀKAS: plkst. 18:00 

VIETA: Mārupes Valsts ģimnāzija, Kantora iela 97, Mārupe, Mārupes novads 

 

Evija Papule – atbildīgā persona, izpilddirektora vietniece izglītības, kultūras un 

sporta jautājumos. 

 

Sanāksmē piedalās izglītības un jaunatnes konsultatīvās padomes locekļi: 

1. Elīna Krēmere, Vecākā jaunatnes lietu speciāliste; 

2. Guntis Ruskis, SIA “Drošas velobraukšanas skola”; 

3. Jānis Lagzdkalns, Mārupes Valsts ģimnāzijas direktors; 

4. Kristaps Purviņš, Mārupes pamatskolas direktors; 

5. Liene Šmite, Izglītības, kultūras un sporta pārvaldes vadītāja; 

6. Marta Reimane, Mārupes novada Jauniešu Dome (pārstāv: Laini Pauperi); 

7. Miks Lukstiņš, Biedrība “Mārupes uzņēmēji”; 

8. Sarmīte Āboliņa, Mārupes novada iedzīvotāja; 

9. Zigmunds Vīķis, Mārupes pamatskolas skolas padome; 

10. Silva Jeromanova-Maura, Biznesa vēstniecība; 

11. Agnese Kļaviņa, Mārupes Mūzikas un mākslas skolas padome;  

12. Aiva Plīse, Biedrība “Mārupe Nākotnei” (Pārstāv: Lāsma Lukss); 

 

Sanāksmē nepiedalās: 

13. Jānis Zariņš, Mārupes novada iedzīvotājs; 

14. Dainis Matisons, Mārupes novada iedzīvotājs; 

15. Inta Bimbirule, Mārupes novada iedzīvotāja; 

16. Inese Šīmane, Pirmsskolas izglītības iestādes "Zīļuks" vadītāja; 

17. Zane Dresmane, Biedrība “Pierīgas Partnerība”  

 

Sanāksmē  piedalās: 

1. Mārtiņš Bojārs , Mārupes novada domes deputāts; 

2. Aivars Osītis, Mārupes novada pašvaldības deputāts ; 

3. Erita Rutkovska, Izglītības, kultūras un sporta pārvalde; 

4. Ilze Bērziņa, Mārupes novada pašvaldības deputāte ; 

5. Ilze Krēmere, Attīstības un plānošanas pārvaldes vadītāja; 

6. Lelde Babre, Mārupes jauniešu dome. 

 

Darba kārtība: 

1. Atklāšana. Iepazīšanās sarunas.( Zigmunds Vīķis, KP vadītājs) 

2. IKSP budžets un investīcijas 2024.gadam (Liene Šmite IKSP vadītāja un Ilze 

Krēmere izpilddirektora vietniece attīstības un vides jautājumos, Attīstības un 

plānošanas pārvaldes vadītāja) 

3. Mārupes Valsts ģimnāzija. Īss ieskats skolas aktualitātēs. (Jānis Lagzdkalns, 

direktors) 

4. Informācija par jauno skolu. (Evija Papule, Izpilddirektores vietniece izglītības, 

kultūras un sporta jautājumos,  Erita Rutkovska IKSP vadītājas vietniece izglītības 

https://www.google.com/maps/place/data=!4m2!3m1!1s0x46eed064576f677f:0x9ce1325fef537fad?sa=X&ved=2ahUKEwjiqvOx0ryEAxVgGhAIHf0YAkEQ4kB6BAg8EAA


jautājumos) 

5. Aktivitātes par uzņēmējpratības un tehnoloģiju zināšanu ieviešanu novada skolās. 

(Zigmunds Vīķis, KP vadītājs) 

6. Jauniešu aktuālākie projekti. (Elīna Krēmere, IKSP vecākā jaunatnes lietu 

speciāliste) 

7. Citi jautājumi. (Zigmunds Vīķis, KP vadītājs) 

8. Noslēgums. (Zigmunds Vīķis, KP vadītājs) 
 

NORISE: 

Izglītības un jaunatnes konsultatīvās padomes sanāksme notiek Mārupes Valsts 

ģimnāzijā, Kantora iela 97, Mārupe, Mārupes novads. 
 

1. Atklāšana. Iepazīšanās sarunas.( Zigmunds Vīķis ) 

 

Z. Vīķis atklāj sēdi . Informē par audio ierakstu un  ar sēdes dalībniekiem vienojas par 

oriģinālās dienas kārtības prezentēšanas secības izmaiņām. 

 

2. IKSP budžets un investīcijas 2024.gadam. (Liene Šmite, Ilze Krēmere) 

 

L. Šmite iepazīstina ar sevi. Prezentē. Izglītības, kultūras un sporta pārvaldes budžeta 

sadali 2024.gadam. Budžets tiek sadalīts izglītībai, jaunatnei, sportam, veselībai un 

kultūrai. Skaidro detalizētāki katra virziena izdevumus. Lielākā budžeta daļa tiek 

novirzīta atbalstiem, līdzfinansējumiem, līgumsaistībām. Diskusija. Tiek pārrunāts, 

kādas saistības un maksājumus ietver sevī līgumsaistības, kādas valsts budžeta 

mērķdotācijas ienāk pārvaldes budžetā. L. Šmite turpina prezentāciju par budžeta 

sadali atbilstoši pārvaldes darbības jomām. Diskusija. Par izglītības, kultūras un sporta 

pārvaldes jomu budžeta sadalījumu un sniegtajiem atbalstiem sporta nozarei. Apspriež 

kopējo pašvaldības budžeta sadali un atbalstus profesionālajai ievirzei. I. Krēmere 

Prezentē.  Iepazīstina ar 2024.gada kopējā pašvaldības budžeta ieņēmumu un izdevumu 

sadaļu. Izdevumu sadali pamatbudžetā un investīciju kopējo plānu 2024.gadam. 

Detalizētāk stāsta par plānotajām investīcijām un to finansējumu. Diskusija Par 

pašvaldības atbildību atkritumu apsaimniekošanas un šķirošanas procesos. Atkritumu 

šķirošanas laukumu izveide. Tiek apspriestas iespējas plānoto skrituļošanas trasi 

efektīvi izmantot arī ziemā. Tiek skaidrots kādēļ Lielās un Kantora ielas krustojuma 

projekts netika realizēts pagājušajā gadā un ir pārcelts uz šī gada investīcijām.  

 

3. Mārupes Valsts ģimnāzija. Īss ieskats skolas aktualitātēs. (Jānis Lagzdkalns). 

 

J. Lagzdkalns sveic Mārupes Valsts ģimnāzijā. Prezentē. Iepazīstina ar skolas vēsturi 

un attīstību gadu gaitā. Skaidro mācību procesu atšķirību klašu grupās, iepazīstina ar 

vidusskolas padziļināto virzienu izvēli. Skolas ikdienas darba plānošana un sadale. 

Esošie izaicinājumi - bērnu uzvedības traucējumi, lielais bērnu skaits klasēs, valsts 

aizsardzības mācību ieviešana. 

 

4. Informācija par jauno skolu. (Evija Papule, Erita Rutkovska). 

 

E. Papule Prezentē. Iepazīstina ar plānoto skolēnu skaitu jaunajā skolā, klašu 

komplektu sadalījumu. Skola atradīsies pie Stīpnieku ceļa un tiek būvēta Publiskās un 

privātās partnerības ietvaros. Jaunās skolas ēkā ir plānots pārcelt  Mārupes valsts 

ģimnāziju un Mārupes valsts ģimnāzijas vietā būs Mārupes vidusskola. Iepazīstina ar 

https://www.google.com/maps/place/data=!4m2!3m1!1s0x46eed064576f677f:0x9ce1325fef537fad?sa=X&ved=2ahUKEwjiqvOx0ryEAxVgGhAIHf0YAkEQ4kB6BAg8EAA


plānotajiem padziļinātajiem mācību virzieniem. I. Krēmere izskaidro atrašanās vietas 

izvēli skolas būvniecībai. Publiskās un privātās partnerības ietvaros skolas būvniecības 

vajadzībām pašvaldībai ir jāizveido finanšu ekonomiskā analīze potenciālajam 

investoram. Ir piesaistīts eksperts nepieciešamo dokumentu sagatavošanai, kurš arī 

uzraudzīs pašu procesu. Tiek prognozēts, ka vasaras sākumā varētu būt gatava finanšu 

ekonomiskā analīze. 

Pamato kādēļ plānotais nodošanas termiņš ir 2029.gads, stāstot par izmaksām un 

procesiem, kurus ietver skolas būvniecība.  Diskusija par to kāda būs projektu virzība, 

ja notiks novadu atvienošana. E. Papule turpina prezentāciju - stāsta par telpu 

plānotājiem izmēriem un bērnu skaitu dažādās klašu grupās. Diskusija par izvēlēto 

bērnu skaitu klasēs dažādās klašu grupās gan jaunajā Mārupes valsts ģimnāzijā, gan 

Mārupes vidusskolā. Tiek spriests, ka šāds sadalījums palīdzētu Mārupes valsts 

ģimnāzijai sagatavot mācīt skolēnus atbilstoši ģimnāzijas standartiem.  

E. Rutkovska stāsta par statistiku pēc kuras tiek vērtēta novada izglītības attīstība. 

Ņemot vērā klašu sadalījumu un attiecīgi STEM nepieciešamo telpu nodrošinājumu 

tiks būvēta skola. Prognozes bērnu skaita ziņā tuvākajiem 6 gadiem .Izvērtējot  

statistikas datus ir skaidri redzama vajadzība pēc izglītības iestādes, kura īsteno 

vidusskolas programmu. 

 

5. Aktivitātes par uzņēmējpratības un tehnoloģiju zināšanu ieviešanu novada 

skolās. (Zigmunds Vīķis) 

 

Z. Vīķis Atgādina plānu, kā īstenot uzņēmējpratības un tehnoloģiju zināšanu ieviešanu 

novada skolās. Informē, ka vēl nav izdevies matemātikas un fizikas skolotājiem sanākt 

uz kopīgu tikšanos, bet tā ir plānota marta vidū.  Diskusija. Tiek parādīta jaunās skolas 

atrašanās vieta kartē. Apspriež infrastruktūras pilnveidošanas nepieciešamību jaunās 

skolas vajadzībām. 

 

6. Jauniešu aktuālākie projekti. (Elīna Krēmere) 

E. Krēmere iepazīstina ar sevi. Stāsta par jau aizvadītajiem pasākumiem un 

apmeklējumu statistiku abos jauniešu centros, jau paveiktajiem darbiem šajā gadā. 

Iepazīstina ar plānotajiem pasākumiem Hēlijā un Babītes jauniešu centrā. Meistarklases 

ar pašvaldības darbiniekiem, tās norisi. Pieteikumi projektu konkursos, informācija par 

pašiem projektiem, to mērķiem un pašreizējo statusu. 

Diskusija par to kā jaunieši uzzin un nonāk jauniešu centros. Kā palielināt jauniešu 

centru apmeklējumu. Pārrunā plānoto Babītes jauniešu centra labiekārtošanu. Vasaras 

nodarbinātības nodrošināšanu pašvaldībā, tās procesi. Pārrunā šķēršļus, lai pašvaldība 

varētu šo vasaras darbu organizēt sadarbībā ar uzņēmējiem. Dalās ar labo pieredzi 

sadarbībā ar probācijas dienestu. Informācija par pieaugušo izglītību Mārupes novadā. 

Ierosina nākamajā sanāksmē pieaicināt speciālistu, kurš ir atbildīgs par pieaugušo 

izglītību. 

L. Šmite informē, ka strādājam pie izglītības un jaunatnes konsultatīvās padomes 

nolikuma sakārtošanas. Lai gan līdz šim jaunieši ir bijuši kopā ar izglītību vienā 

konsultatīvajā padomē, ņemot vērā Jaunatnes likumu ir iespēja vai nu saglabāt 

konsultatīvo padomi esošajā formātā vai atdalīt divas atsevišķas konsultatīvās padomes 

izglītībai un  jauniešiem.  

Diskusija par jauniešu un izglītības konsultatīvās padomes ieguvumiem esot šīs 

padomes sastāvā. Jauniešu, pašvaldības, pieaugušo iedzīvotāju savstarpējā 

mijiedarbības nepieciešamība. Jaunieši stāsta par ieguvumiem esot kopējā sastāvā. 

Notiek balsojumus, kurā vairākums lemj par Izglītības un jaunatnes konsultatīvās 



padomes saglabāšanu esošajā formātā, neatdalot jauniešus. 

 

7.Citi jautājumi (Z. Vīķis) 

Z. Vīķis informē par saņemto iesniegumu, kurā aicina konsultatīvās padomes biedriem 

izteikt viedokli par Administratīvi teritoriālo reformu. Tiks izsūtīta aptauja viedokļu 

apkopošanai. 

 

8.Noslēgums (Z. Vīķis) 

 

Z. Vīķis Nākamo sapulci plānot aprīļa beigās vai maija sākumā Jaunmārupes 

pamatskolā. Dienas kārtībā iekļaut pieaugušo izglītību un veicināšanas koordinatores 

darba izklāstu. 

L.Šmite stāsta ka pieaugušo izglītības plāna ietvaros tiek organizēts pasākums - Domu 

darītavu 7.martā. Iepazīstina ar pasākuma plānu. 

 

SĒDI BEIDZ: plkst. 20:05. 

 

IZTEIKTIE PRIEKŠLIKUMI: 

1. Nākošajā dienas kārtībā iekļaut veicināšanas koordinatores darba izklāstu. 

2. Nākošajā dienas kārtībā iekļaut informāciju par pieaugušo izglītību. 

3. Nākamo konsultatīvās padomes sēdi organizēt aprīļa beigās vai maija sākumā. 

4. Nākamo konsultatīvās padomes sēdi organizēt Jaunmārupes pamatskolā. 

e 

PIEŅEMTIE LĒMUMI: 

1.  Politisko partiju apvienību «APVIENOTAIS SARAKSTS – Latvijas Zaļā 

partija, Latvijas Reģionu Apvienība, Liepājas partija» aptauju par ATR Izglītības un 

jaunatnes konsultatīvās padomes vidū veikt attālināti. 

2. Izglītības un jaunatnes konsultatīvo padomi atstāt esošajā formātā. Jaunatni 

neatdalīt no izglītības, kā atsevišķu konsultatīvo padomi. 

PIELIKUMI: 

1. 20.02.2024_Izglit_konsult_Prezent.  

2. Izglītības un jaunatnes Aptaujas protokols 

3. Parakstu lapa 2024.gada 20.februāris 

 

 

 

Protokolu sagatavoja:   Agija Kāle, Izglītības, 

kultūras un sporta  pārvaldes 

vadītājas palīgs 

 

 

 

 

Konsultatīvās padomes priekšsēdētājs:  Zigmunds Vīķis, Mārupes 

pamatskolas skolas padome 

 

 
 


